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Op 9 mei 2016 ontvingen wij vanuit de VVD-fractie een aantal vragen over het onderwerp MIRT-
verkenning Varik-Heesselt. In deze memo hebben we betreffende vragen beantwoord. 

Raadsvragen (Vanuit VVD)

1. Sinds wanneer is de vaststelling van het startdocument MIRT verkenning Varik-Heesselt bij 
het college bekend?

De besluitvorming rondom het startdocument is door de vier betrokken overheden 
gezamenlijk voorbereid. De behandeling in de dagelijkse besturen heeft in week 14 zoveel 
mogelijk gelijktijdig plaatsgevonden. Op 5 april 2017 is het startdocument behandeld en 
vastgesteld in college van B&W. 

2. Waarom is door het college nog geen melding gemaakt over deze besluitvorming aan de 
raad?

Op 7 april 2016 is de gemeenteraad met een gebruikelijke informatienota met bijlagen 
geïnformeerd over de besluitvorming over het startdocument. Tegelijkertijd is ook de 
Tweede Kamer, Provinciale Staten van Gelderland, en het Algemeen Bestuur van het 
waterschap geïnformeerd.

(mondelinge toelichting op de vragen maakt duidelijk dat de vraag met name doelt op de 
besluitvorming en communicatie hierover bij hogere overheden. Wij zullen het 
projectbureau Varik-Heesselt vragen welke mogelijkheden er zijn om informatiemomenten 
binnen hogere overheden over het onderwerp voor de gemeenteraad makkelijker 
inzichtelijk te maken)

3. In de brief wordt melding gemaakt dat het Startdocument is tot stand gekomen onder regie 
van de provincie Gelderland, in goed overleg met betrokken overheden en na consultatie 
van het gebied. Kan het college aangeven op welke wijze dit overleg heeft plaatsgevonden 
en wie er namens de gemeente Neerijnen bij betrokken geweest?

Consultatie heeft plaats gevonden met klankbordgroep, raadsfracties en vereniging 
Waalzinnig. Besluitvorming over startdocument verliep via opdrachtgeversoverleg, 
Stuurgroep en college B&W Neerijnen.

4. Welke communicatie uiting richting de inwoners en ondernemers in het gebied zijn gepland 
om meer bekendheid te geven aan deze vaststelling?

Daags na het verzenden van de informatie naar de algemene besturen van de betrokken 
overheden, zijn de klankbordgroepen TiWa en VaHe, en vereniging Waalzinnig 
geïnformeerd. Daarnaast is er tevens huis aan huis een brief aan alle bewoners en 
bedrijven in het gebied verzonden. Verder is de informatie gedeeld via de websites van alle 
betrokken overheden, en is namens de vier overheden tevens een persbericht uitgedaan.

De in de berichtgeving aangekondigde brochure is in het Pinksterweekend huis aan huis 
bezorgd. Hierin is uitgebreidere informatie over de start van de MIRT-verkenning 
opgenomen.
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5. Welke gevolgen heeft het toewerken van het dijkverbeteringsproject Tiel-Waardenburg en 
het project de verkenning Varik-Heesselt naar een voorkeursalternatief en een geintegreerd 
besluit, met behulp van een m.e.r.-procedure voor de besluitvorming en de rol van de 
gemeente in de besluitvorming?

Voor de besluitvorming betekent het dat gelijktijdig, op basis van één procedure, een 
samenhangend voorkeursbesluit wordt genomen over de dijkversterking Tiel Waardenburg 
en eventuele rivierverruiming/de hoogwatergeul. 

De wethouder neemt deel aan de gezamenlijke stuurgroep voor zowel dijkversterking als 
rivierverruiming. Deze stuurgroep is bestuurlijk opdrachtgever van de MIRTverkenning, 
stuurt inhoudelijk op hoofdlijnen en stelt de producten vast. 

6. In de brief aangegeven dat dijkverbetering in ieder geval nodig is. In de verkenning staat de 
vraag centraal of en hoe rivierverruiming aanvullend een bijdrage kan leveren. Tijdens de 
verkenning is opnieuw ruimte om alternatieve oplossingen in te brengen voor de geul. Zijn 
er nog mogelijkheden om het scenario om af zien van de dijkverhoging bij aanleg van de 
nevengeul? Kan de VVD fractie een kopie krijgen van de brief (reactie op) van de 
klankbordgroep. 

Ongeacht de doorgang van de aanleg van een hoogwatergeul, is de dijkverbetering altijd 
noodzakelijk. De adviesbrief vanuit de klankbordgroep TiWa is nogmaals bijgevoegd.

7. Kan de VVD fractie een kopie krijgen van de kaart van de afgekeurde trajecten Tiel-
Waardenburg, ongeveer 12,5 km?

De betreffende kaart is op dit moment niet (meer) actueel. Om verwarring te voorkomen 
wordt de verouderde kaart niet meer door het waterschap gebruikt.

8. Blz. 10. Nieuwe economische dragers. 

a. Welke kansen ziet het college voor de bewoners? en

b. Wat wordt hieronder verstaan? 

Hoogwaterveiligheidsmaatregelen hebben ruimtelijke impact op de huidige omgeving. 
Het vormt een bedreiging voor huidige functies en kwaliteiten in een gebied. 
Tegelijkertijd kunnen er ook nieuwe mogelijkheden (kansen) voor ruimtelijke en sociaal-
economische ontwikkelingen ontstaan. Nieuwe economische dragers zijn 
ontwikkelingen die daarbij een positieve bijdrage leveren aan de sociaaleconomische 
structuur van een gebied. Daarbij kan bijvoorbeeld worden gedacht aan vernieuwing 
binnen de landbouw, bijzondere natuur of recreatieve ontwikkeling.

c. Is dit onderzocht en op haalbaarheid onderzocht?

In de pre-verkenning en het MIRT-onderzoek is gestart om een hier een eerste beeld 
van te geven. In de MIRT-verkenning willen we de mogelijkheden met het gebied, 
overheden en marktpartijen verder gaan verkennen. Het atelier Varik zal hiervoor een 
belangrijke basis zijn. 

9. Blz. 13 onderaan en 14 bovenaan. Bereikbaarheid, veiligheid en leefbaarheid. Kan daar 
nader uitleg over gegeven worden.

Indien wordt gekozen voor een hoogwatergeul, worden de dorpen Varik en Heesselt 
omsloten door twee nieuwe dijken en komen ze daarmee in een dorpspolder te liggen. 
Afhankelijk van de variantkeuze zal in de hoogwatergeul meer of minder vaak ook water 
staan. Voor de bereikbaarheid van de dorpspolder zijn verbindingen nodig en voor de 
leefbaarheid aanvullende voorzieningen. De (hoogwater)veiligheid vraagt in de dorpspolder 
vanwege de ligging in een dijkring extra aandacht. 

10. Blz. 15 Weide geul en Fruiteiland, wat moeten we ons daar bij voorstellen? Recreatie eiland
in samenhang met fruit zou een mogelijkheid zijn.
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‘Weide Geul’ en ‘Fruiteiland’ zijn begrippen gehanteerd in het onderzoek naar 
meekoppelkansen in het MIRT-Onderzoek om aan te duiden dat er ontwikkelingskansen 
denkbaar zijn voor de landbouw bij de mogelijke aanleg van een hoogwatergeul. ‘Weide 
Geul’ staat voor de aanleg van weilanden in de geul welke bruikbaar zijn voor de 
graasdierhouderij. ‘Fruiteiland’ verwoordt het verder ontwikkelen van de fruitsector in de 
dorpspolder Varik-Heesselt (het gebied tussen de Waal en de mogelijke hoogwatergeul). 
Deze landbouwkundige toekomstperspectieven zullen, naast andere mogelijke 
gebiedsontwikkelingen zoals natuur en recreatie, nader onderzocht worden in de MIRT-
Verkenning.

11. Blz. 18 Rijk verwacht van regionale partners etc.. Wat wordt van ons als VVD verwacht. Of 
wordt daarmee bedoeld de Raad?

U verwijst naar het Intermezzo, waarin het proces wat achter ons ligt is beschreven. De zin 
verwijst naar de brief van de Minister van IenM van januari 2015 aan het Bestuurlijk 
Platform Rijn, waarin is gevraagd om een regionaal voorstel voor rivierverruimende 
maatregelen. Dit regionaal voorstel is 12 oktober 2015 ingediend (brief GS provincie 
Gelderland namens het Bestuurlijk Platform Rijn).

Voor het antwoord op de brief van de minister zie: 
http://www.gelderland.nl/Deltaprogramma-Rijn?highlight=deltaprogramma%2c%20rivieren 
onder documenten.

12. Blz. 18 Studie Koenraad en Maronier d.d. 28/05’15. Kan de fractie deze ter inzage krijgen?

In het kader van het MIRT-onderzoek is door Antea een memo over de afweging van 
alternatieven opgesteld. Betreffende notitie/memo kan fysiek ter inzage worden gelegd. 
Daarnaast is betreffende informatie ook te vinden op de website www.varik-heesselt.nl 

13. Besluitvorming.

a. Trekkende partijen. Komt er een voorstel vanuit de raad van Neerijnen? 

De MIRT-Verkenning wordt uitgevoerd door het projectteam rivierverruiming Varik-
Heesselt en het projectteam dijkverbetering Tiel-Waardenburg, aangestuurd door een 
gezamenlijk opdrachtgeversoverleg en gezamenlijke stuurgroep. In de stuurgroep zijn 
de volgende partijen vertegenwoordigd: Waterschap Rivierenland (vz), ministerie I&M, 
provincie Gelderland, de gemeenten Neerijnen en Tiel, Rijkswaterstaat, 
Hoogwaterbeschermingsprogramma en de voorzitter van de klankbordgroep.

Omdat de gebiedsvisie gaat over de lokale belangen, wordt de gemeenteraad 
gevraagd de gebiedsvisie vast te stellen. In de voorbereiding om te komen tot een 
gebiedsvisie wordt ook de gemeenteraad betrokken. Dit kan bijvoorbeeld door een 
(beeldvormende) raadvergadering voor het onderwerp te beleggen. Daarin kunnen dan 
de resultaten van het belevingswaardeonderzoek worden terug gekoppeld en de 
belangrijkste thema’s voor de gebiedsvisie worden geïnventariseerd. Tevens kan dan 
ook het verdere voorbereidingstraject om te komen tot een gebiedsvisie worden 
besproken. De vraag of er suggesties vanuit de gemeenteraad zijn voor de wijze van 
betrokken bij het opstellen van de gebiedsvisie is nog steeds actueel. Het atelier Varik 
als fysieke plek waar alle informatie beschikbaar is kan hierbij nuttig worden ingezet.

b. Gebiedsvisie (zo die er al is). De raad van de gemeente Neerijnen is verantwoordelijk 
ervoor en stelt vast, wanneer kunnen wij dit voorstel tegemoet zien?

De gebiedsvisie wordt komende twee jaar opgesteld, in nauwe samenwerking met 
gemeente Neerijnen en de bewoners en gebruikers van het gebied. Het projectteam 
Varik-Heesselt is opdrachtgever voor het laten opstellen van de gebiedsvisie. Deze 
gebiedsvisie zal ter besluitvorming worden voorgelegd aan de gemeenteraad. Het 
proces start in juni met een belevingswaardeonderzoek in de omgeving van Varik en 
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Heesselt. Daarna zullen werksessies en bijeenkomsten in het Atelier Varik worden 
georganiseerd om stapsgewijs te komen tot een integrale, gedragen en uitvoerbare 
gebiedsvisie met een uitvoeringsprogramma. De planning van het gebiedsvisieproces 
loopt parallel aan het proces van de uitwerking van de hoogwaterveiligheidsopgave. 
Deze start in het voorjaar van 2016 met de opening van het Atelier Varik en leidt tot een
gebiedsvisie in het voorjaar van 2018. Ook het gemeentebestuur zal worden 
uitgenodigd om actief deel te nemen aan dit participatieproces. 

14. Hebben de fracties inzage in de referenties, zoals deze staan op blz. 27?

Er is veel informatie over het onderwerp digitaal via internet beschikbaar gemaakt. Indien er
behoefte is aan inzage van de in het startdocument opgenomen referenties, is dit mogelijk. 
Hiervoor kan het beste een afspraak worden gemaakt met één van de medewerkers van 
het projectbureau Varik-Heesselt.
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